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Pöytäkirja  

1. Tervetuloa ja esittäytyminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 13:00. 

Tehtiin lyhyt esittäytymiskierros. 

2. Työsuunnitelma ja aikataulu 

Harri Länsipuro, TEM esitteli työsuunnitelman ja aikataulun. Esitys käsitti myös 
viestintäsuunnitelman pääkohdat. Suunnitelman laatimisen aikataulun todettiin olevan vielä 
linjattavana. 

Sidosryhmätilaisuuksia järjestetään marraskuun aikana, OKM:n ja TEM:n järjestämä tilaisuus 
pidetään 15.11. Lisäksi Business Finland ja Suomen Akatemia ovat toteuttamassa 
kuulemistilaisuuksia omille asiakasryhmilleen ja vientiliitot harkitsevat vastaavaa. Myös 
työryhmän muilta jäseniltä toivottiin omien sidosryhmiensä kuulemista. 

Käydyssä keskustelussa nostettiin esille muun muassa tutkimus- ja innovaationeuvoston rooli 
ja sen asettamisen aikataulu, TKI-asioista linjaaminen hallituksessa sekä suunnitelman 
valmistelun aikataulu. Todettiin, että hallitus voi linjata suunnitelmasta esimerkiksi ad hoc-
ministerityöryhmässä huomioiden, ettei TKI-asioista päätetä olemassa olevissa 
ministerityöryhmissä. Esille nostettiin lisäksi, että viestinnän kohderyhmiin lisättäisiin 



hyvinvointialueet. Keskustelua käytiin myös suunnitelman valmistelun aikataulun 
vaihtoehdoista. Esille nostettiin myös molempien vaihtoehtojen vaikutukset T&K-
järjestelmän toimijoille ja T&K-rahoituksen ennustettavuuden näkökulmasta.   

3. Keskustelu – T&K-rahoituksen käytön suunnitelman laatimisen lähtökohdat ja tavoitteet 

Riina Vuorento, OKM esitteli asiakohdan. Lähtökohdat-paperi toimii myös 
sidosryhmätilaisuuksien järjestämisen taustana. Työryhmä kävi lähetekeskustelun 
suunnitelmaa koskevista näkemyksistä ja odotuksista alustuksen, jäsenteen ennakkoon 
toimittamien alustavien prioriteettien ja lähtökohdat-paperin kysymysten pohjalta. 

Lähtökohtaisesti todettiin, että T&K-rahoituslain lisäpanostukset T&K-toimintaan ovat 
positiivinen ja tärkeä asia. Ne eivät kuitenkaan ole tavoite, vaan keino lisätä tuottavuutta, 
osaamista ja hyvinvointia sekä kasvattaa kilpailukykyä ja tukea talouden kasvua. 
Keskustelussa korostettiin myös, että kyse on T&K-rahoituksesta, ei TKI-rahoituksesta, mikä 
on kaikkien tärkeää huomioida valmistelussa. 

Keskustelussa nostettiin esille useita näkökohtia, jotka koskivat niin rahoituksen 
kohdentamisen priorisointia kuin muita T&K-toiminnan ja –toimintaympäristön kehittämisen 
tarpeita.  Keskustelussa nostettiin esille mm seuraavat asiat:   

 T&K-järjestelmän kokonaisuuden tasapainoisen kehittämisen tarve Suomen etu 
edellä. 

 Ennakoitavuus ja pitkäjänteisyys ovat keskeisiä niin yrityksille kuin muille TKI-
toimijoille toiminnan suunnittelun ja investointien valmistelemiseksi.  

 Tarvetta priorisoinnille niin ajallisesti kuin asioiden välillä. Tehtävät valinnat on 
perusteltava.  

 T&K-toimijoiden yhteistyön keskeinen merkitys, eri toimijoiden roolit ja 
keskinäisriippuvuudet nousivat esille useissa puheenvuoroissa. Tarve on niin 
yhteistyötä tukeville rakenteille kuin rahoitukselle.  

 Useissa puheenvuoroissa korostui myös osaajien tarve. Inhimilliset kyvykkyydet ovat 
TKI-toiminnan pahin pullonkaula.  

 Huomioitiin, että hallitusohjelman mukaan alkuvaiheessa huolehditaan 
korkeakoulujen perusrahoituksesta, mutta TAE24 ei sisältänyt tästä esitystä. 

 Kansainvälisten osaajien ja investointien houkuttelemiseksi tarvitaan kansainvälisesti 
laadukasta toimintaympäristöä ja osaamista; panostuksia perustutkimukseen ja 
infrastruktuureihin ja osaamiskeskittymiin. 

 Suomen poikkeukselliset panostukset ja toimintamalli tulisi huomioida 
maakuvatyössä. Näin tuetaan osaajien, yritysten ja investointien houkuttelua 
Suomeen. 

 Ehdotettiin kansallisen tason infrastruktuurien investointisuunnitelman laatimista. 

 Eri yritysryhmien tarpeiden huomioiminen – Pien- ja keskisuurten yritysten T&K-
toiminnan laajentaminen, kansainväliset yritykset, vientiyritykset mutta myös 
huoltovarmuuden kannalta tärkeät yritykset  

 Liikkumavaran jättäminen toimintaympäristön nopeisiin muutoksiin reagoimisen 
varalle. 

 Vaikka suunnitelman mukainen rahoitus ei ulotu innovaatiotoimintaan tai muuhun 
koulutukseen kuin tohtorinkoulutukseen, on ne huomioitava kokonaisuutta 
tukevissa politiikkatoimenpiteissä.  

 

Keskustelussa nostettiin esille myös tarve odotusten hallinnalle. Siten viestinnässä on 
erityinen tarve huolellisuudelle ja, ajantasaisuudelle. On tärkeää, että tehtävät valinnat tai 
priorisoinnit eivät sulje pois muuta laajempaa toimintaa tai sen merkitystä kokonaisuudelle.  



Puheenjohtaja veti runsaan keskustelun yhteen ja kiitti työryhmän jäseniä keskustelusta. 
Yhteenvedossaan puheenjohtaja korosti mm. perimmäistä tuottavuuden lisäämisen 
tavoitetta, yhteistyön merkitystä ja infrastruktuurien merkitystä. Puheenjohtaja ehdotti, että 
seuraavassa kokouksessa käsitellään ainakin suunnitelman runko ja suunnitelman seuranta.  

4. Muut asiat 

Sovittiin, että pääsihteerit varaavat vuoden 2024 kokousajankohdat.  

Todettiin, että työryhmän kokousaineistot ovat lähtökohtaisesti julkisia ja kaikki julkinen 
aineisto tulee saataville työryhmän hankeikkunassa. 

Seuraava kokous pidetään 20.11. kello 10 – 12, Nh Meritulli, Meritullinkatu 8.  

5. Kokouksen päätös 

Puheenjohtaja päätti kokouksen 15:00. 

 


